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„PROSPERO JE PRO MNE
OPTIMISTICKÁ POSTAVA“
SHAKESPEAROVSKÉ SLAVNOSTI OTEVŘE BOUŘE S DAVIDEM PRACHAŘEM STRANA 11

Svátek slaví: Tamara

Tahákem je
i skafandr
Ostravský Svět techniky
představí obnovené expo-
zice. Lidé mohou vidět na-
příklad věrnou kopii ska-
fandru Neila Armstronga,
prvního člověka na Měsíci.
„Především jsme úplně
proměnili Svět civilizace.
Na návštěvníky tu čekají
taková překvapení, jako je
superpočítač Anselm, kte-
rý donedávna sloužil
k superrychlým a složitým
výpočtům vědcům z celé-
ho světa. Nebo interaktiv-
ní čistírna odpadních vod
a spousta vychytávek uka-
zujících, jak z odpadu zno-
vu vyrobit užitečné věci,“
doplnil ředitel Světa tech-
niky Jakub Švrček. Expozi-
ce Svět civilizace se dočka-
la i exponátů, které přibli-
žují, co je to takzvaná cir-
kulární ekonomika, umělá
inteligence či technologie
pro dekarbonizaci naší pla-
nety. Jednotlivé exponáty
je možné zkoušet a zkou-
mat tak, jak je v ostrav-
ském science centru zvy-
kem. Dítě i dospělý se tak
například může stát za-
městnancem dispečinku
elektrárny a vyzkoušet si
vyrobit energii a následně
rozsvítit třeba i část expo-
zice. Na snímku je lektor
Světa techniky a spoluau-
tor výstavy Man on the
Moon Jan Rek. ČTK

Je tu konec povinného
-ová u ženských jmen
Bez přípony. Češky budou moci zažádat o nepřechýlené příjmení. Zákon. Dosud to bylo dovoleno ženám,
jež nutnost mít nepřechýlenou verzi úřadům zdůvodnily. Občanské průkazy. Pohlaví v nich zůstane STRANA 2
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Změny i v občan-
ských průkazech.
Čeká se na Senát.

Ženy se budou moci svobod-
ně rozhodnout, zda si přejí,
aby bylo jejich jméno přechy-
lováno příponou -ová. Sně-
movna schválila návrh poslan-
kyně ANO a vládní zmocněn-
kyně pro lidská práva Heleny
Válkové, která to navrhla ve
spolupráci s Pirátem Ondře-
jem Profantem. O totéž bu-
dou moci rodiče požádat
pro děti ženského pohlaví.
Změnu, která má začít pla-

tit od ledna příštího roku
a kteráměla i podporuminis-
tra vnitra Jana Hamáčka, ješ-
tě musí posoudit Senát.
Sama předkladatelka návr-

hu, bývaláministryně sprave-
dlnosti Helena Válková, si
svůj úspěch ve Sněmovně ne-
mohla včera vychutnat. Byla

omluvena z jednání ze zdra-
votních důvodů.
Pro změnu v novele záko-

na související se zákonem
o občanských průkazech, hla-
sovalo 91 ze 172 přítomných
poslanců napříč stranami.
„Ženy mají pro volbu způ-

sobu uvádění příjmení své
vlastní subjektivní důvody, je-
jichž závažnost by neměl po-
suzovat stát a neměl by klást
nelegitimní překážky pro rea-
lizaci svobodné volby ve vzta-
hu k výběru způsobu zapsání
příjmení žen,“ je uvedeno
v písemném odůvodnění ná-
vrhu Válkové.
Žádosti o uvedení příjmení

v mužském tvaru nyní mat-
riční úřad vyhoví v případě,
že se jedná o cizinku, o ob-
čanku, která má nebo bude
mít trvalý pobyt v cizině,
o občanku, jejíž manžel je ci-
zinec nebo jejíž partnerka je
cizinka, nebo když jde
o ženu, která je jiné než čes-
ké národnosti.

Sněmovna naopak odmít-
la návrh Pirátů, aby se v ob-
čanských průkazech nemuse-
lo uvádět pohlaví držitele
průkazu. Poslanci schválili
zavedení občanských průka-
zů s otisky prstů na jejich či-
pech (viz box). Při projedná-

vání novely zákona o občan-
ských průkazech poslanec
SPD Pavel Jelínek neprosadil,
aby si člověk mohl sám roz-
hodnout, zda chce, aby
v jeho občanském průkazu
byly uvedené i biometrické
údaje. ČTK a iDNES.cz

Citát

Nechejme volnou svo-
bodnou volbu všem,
kteří chtějí mít příjme-
ní nepřechýlené.
HELENA VÁLKOVÁ, VLÁDNÍ
ZMOCNĚNKYNĚ PRO LIDSKÁ PRÁVA

inzerce

Ženy nebudou muset za svým
jménem používat příponu -ová

Otisky prstů

Lidé budou asi ještě letos
dostávat občanské průkazy
s čipy, na nichž budou jejich
otisky prstů. Schválila to
Sněmovna.

● Norma reaguje na nařízení
Evropského parlamentu.
Podle něj součástí občan-
ských průkazů bude muset
být i strojově čitelná část,
aby doklady splňovaly mini-
mální bezpečnostní normy
v podobě, jak je stanoví
Mezinárodní organizace
pro civilní letectví.

● Podle návrhu také nebudou
v občanském průkazu zapi-
sovány některé údaje, jako
je akademický titul nebo rod-
né číslo. Jako identifikátor
by mohlo sloužit pouze číslo
průkazu, ze kterého nelze
vyčíst další osobní údaje.

Citát

Doufám, že dopad
na český jazyk to
mít nebude. Věřím
v rozum českých žen.
KAREL OLIVA
ŘEDITEL ÚSTAVU PRO JAZYK ČESKÝ
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Práce by měly
začít zkraje
příštího roku.

Naposled se rekonstruovaly
zhruba před patnácti lety.
A jak každý cestující spěchají-
cí tudy denně na vlak dobře
ví, v posledních letech jsou
pověstné spíšemnožstvím po-
sprejovaných reklamních
ploch a také zdí. Řeč je o pod-
chodech k nástupištím
na hlavním nádraží. Správa
železnic se nyní podělila s ve-
řejností o vítězný návrh, ze
kterého se bude vycházet
při jejich brzké kompletní
proměně.

„Návrh vzešel ze soutěže
na architektonické a designo-
vé řešení podchodů ve stanici
Praha hlavní nádraží. V navr-
hovaném řešení jsou využity
identické materiály, jako
jsou v odbavovací hale nádra-
ží,motivemnavíc je podsvíce-
ná stěna, kterou tvoří bezpeč-
nostní mléčné sklo vsazené
do svařovaných ocelových

rámů,“ říká mluvčí organizá-
tora pražské dopravy Ropid
Filip Drápal.
Toto řešení podle Správy že-

leznic umožní právě snadněj-
ší servis a eventuální výměnu
poškozených prvků. „Jeho vý-
hodou je také snadné odstra-

nění graffiti,“ uvádí Správa
železnic. Na zemi bude použi-
ta žulová dlažba kladená do
tmavých a světlých pásů.
„Práce by měly začít zkraje
příštího roku, hotovo by
mělo být o rok později. Kro-
mě rekonstrukce podchodů

dojde ve stanici současně
také k přestavbě informační-
ho a orientačního systému,“
doplňuje Drápal.
Zaměstnanci Správy želez-

nic mají v těchto dnech plné
ruce práce s proměnou stani-
ce Praha-Vysočany na trati

z Prahy do Lysé nad Labem.
Původní výpravní budova
umístěná nevhodně upro-
střed kolejiště padla v dub-
nu. Na jejím místě již vznika-
jí nová bezbariérově přístup-
ná nástupiště a nový po-
chod. FILIP JAROŠEVSKÝ

Seznam všech prodejen na www.albert.cz

Akce platí v prodejnách Albert hypermarket od 2. 6. do 8. 6. 2021 nebo do vyčerpání zásob
v jednotlivých prodejnách. Vítěz testu TEST DNES – nejlevnější nákup do 1.000,- Kč
v hypermarketech Albert, zveřejněno v deníku Mladá fronta DNES dne 22. 9. 2020.

den
6 ks

AVÝHODN CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-52

7990
169,-

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-37

2190
34,90

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-38

5490
89,90

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-28

990
13,90

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-46

790
14,90

Vepřová plec
bez kosti – v celku
• chlazená
• 1 kg
• do vyprodání zásob

Máslo
• 250 g
• 100 g = 8,76 Kč
• do vyprodání zásob

Meruňky
• 1 kg

Gambrinus
Originál 10
• světlé výčepní pivo
• 0,5 l
• 1 l = 19,80 Kč
• záloha na láhev 3 Kč

Poděbradka
• ochucená
minerální voda
• 1,5 l
• 1 l = 5,27 Kč
• vybrané druhy

NEJLEVNĚJŠÍ
RODINNÝ NÁKUP
BEZ KOMPROMISU NA KVALITĚ

KAŽDÝ TÝDEN
ZA VÁS HLÍDÁME
NEJVÝHODNĚJŠÍ
ZBOŽÍ NA TRHU

NEPORAZITELNÉAKCE TÝDNE
09/2020

ALBERT
HYPERMARKET

nákupu do 1000 Kč

inzerce

V novém hávu SŽDC

Hlavní nádraží vyfasuje modernější podchody

Krátce

Může být Zeman
dál prezidentem?
Senát rozhodne
Miloš Zeman není podle
senátního bezpečnostní-
ho výboru schopen vyko-
návat úřad prezidenta re-
publiky. O návrhu zbavit
Zemana funkce hlavy stá-
tu bude příští týden roz-
hodovat Senát. Jeho pří-
padný verdikt by musela
potvrdit Sněmovna. Ze-
man podle šéfa výboru
Pavla Fischera ve svých
výrocích mimo jiné
z kauzy Vrbětice ukázal,
že je dezorientován, špat-
ně cituje ústavu a vyklá-
dá si realitu způsobem,
která zaměňuje násle-
dek za příčinu. ČTK
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Od 25. do 27. června se před-
staví v Berouně v rámci
Tipsport Czech Ladies Open
golfové hvězdy. Třetí ročník
turnaje opět organizuje pro-
motér Luboš Koželuh ze spo-
lečnosti Premier Sports CZ.
Pro Metro hovořil i o stras-
tech, které jsou s pořádáním
akce v dnešní době spojené.

Proč je turnaj už v červno-
vém termínu, když se dří-
ve hrálo v srpnu?

Z velké části je termínová
listina Ladies European Tour
nastavena, měli jsme mož-
nost si ponechat původní srp-
nový termín, nebo si zkusit
tento na začátku léta. Rozhod-
li jsme se pro změnu, uvidí-
me, jestli jsme udělali dobře.

Na koho se mohou diváci
v Berouně těšit?

Mohu potvrdit Carly
Boothovou, vítězku našeho
prvního ročníku na Karlštej-
ně. Emily Kristine Pederseno-

vá jako vítězka celé loňské La-
dies European Tour pravděpo-
dobně obdrží kartu na Wo-
men’s PGA Championship. Po-
kud by se tak stalo, v Berouně
bychom ji neviděli. Hrát však
budou další vynikající hráčky
– Amy Bouldenová, Annabel
Dimmocková, ChristinneWol-
fová, Lee-Anne Paceová a Ma-
rianne Skarpnordová i dalších
125 golfistek z pěti světadílů
včetně přibližně deseti nejlep-
ších českých profesionálek
a amatérek, které se vracejí
z amerických univerzit domů.
Osobně řeším jedno velké
hráčské překvapení, které,
jak věřím, budememoci před-
stavit příští týden.

Které Češky nastoupí?
Bude hrát Klára Spilková?

Finální nominaci českých
hráček budeme zveřejňovat
příští týden. Nominaci amatér-
ských hráček připravujeme ve
spolupráci s Českou golfovou
federací. Z profesionálek

mohu potvrdit, že bude hrát
Kateřina Vlašínová, Kristýna
Napoleaová a má dcera Eva.

Pro golfistky je Czech La-
dies Open jednou z posled-
ních šancí kvalifikovat se
na olympijské hry. Je to
znát na zájmu o účast?

Startovní listina se zaplnila
ihned po „otevření“, budou
u nás doopravdy nejlepší hráč-
ky z Ladies European Tour. Ur-
čitě může na startovní listinu
mít vliv, že jsme posledním
kvalifikačním turnajem –

v pondělí 28. června budou
oznámeny hráčky, které se
kvalifikovaly na olympiádu.

Jak složité je v dnešní
zvláštní době pořádat me-
zinárodní sportovní akci?

Velmi složité je to i v nor-
mální době, natož v době covi-
dové. Turnaj připravujeme
prakticky půl roku, poslední
dva měsíce jsou velmi inten-
zivní. Pomáhá námpřístup be-
rounského hřiště pod vede-
nímVojtěchaMatějčka. Nároč-
né jsou věci, které souvisí
s proticovidovými opatření-
mi, je nutné zajistit partner-
ské společnosti, jimž patří vel-
ké poděkování, bez nich by se
turnaj nemohl konat. Jen fi-
nanční odměny hráček jsou
přes pět milionů korun.

Co všechno budou muset
účastníci dodržovat?

Hráčky se budou muset po-
hybovat pouze v takzvané tur-
najové bublině. Budou tedy

jen na hotelu v golfovém areá-
lu, přijedou otestované, bu-
dou testované v průběhu tur-
naje a musí dodržovat všech-
na obecně známá pravidla.

Víte už, kolik budemoct
do areálu přijít lidí a za
jakých podmínek?

Máme povolenou první kvó-
tu pro diváky, ale budeme
o nich a pravidlech dále jed-
nat a věřím, že pro diváky,
a tedy i pro nás vše dobře do-
padne a omezení budou mini-
mální. Zájemci se vše budou
moci dozvědět na stránkách
turnaje czechladiesopen.cz.

Jak si v Česku stojí golf
a jeho popularita?

Věřím, že stále stoupá. Při-
spějí k tomu letos i Klárka Spil-
ková s Ondřejem Lieserem,
kteří by měli startovat v To-
kiu, ale i organizace velkých
turnajů jako European Tour
na Albatrossu nebo náš ze sé-
rie Ladies European Tour. PUR

Luboš Koželuh ARCHIV

Rostoucí farmaceutická
společnost Novavax CZ hledá nové
kolegy na různé výrobní, technické

a administrativní pozice.

www.novavax.cz

inzerce

Do Berouna se sjede golfová
špička z Ladies European Tour
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Že nás čeká ekonomická recese
nyní zaznívá odevšad. Už dnes
řada lidí řeší vážné finanční pro-
blémy a do budoucnosti hledí
s obavami, jak pandemie dále
ovlivní naše životy. Jak se tato
krizová situace dotkla stability
bankovního sektoru? Co by se
stalo, kdyby se banky dostaly
do finančních potíží? Přišli by
vkladatelé o své peníze?

Banky jsou pod kontrolou
Především je třeba říci, že ban-
ky, družstevní záložny, stavební
spořitelny a další finanční insti-
tuce jsou pod trvalým a přís-

Úspory v bankách jsou v bezpečí
i v krizových dobách

ným dohledem regulatorních
orgánů, aby byly na podobné
krizové situace dobře připrave-
ny. Černý scénář vývoje ban-
kovního trhu v České republice
je proto i přes nepříznivou eko-
nomickou situaci velmi neprav-
děpodobný.

Pokud by však přeci jen došlo
k tomu, že by se některá z fi-
nančních institucí dostala do
potíží, je zde Garanční systém
finančního trhu, díky němuž
klienti bank, stavebních spořite-
len a družstevních záložen mají
své vklady pojištěné proti jejich
případnému krachu.

V České republice jsou vklady
fyzických osob i firem ze zá-
kona pojištěny u Garančního
systému finančního trhu až do
výše 100 000 eur. To odpoví-
dá částce přes 2,5 milionu Kč.
O své peníze proto nepřijdete
ani v málo pravděpodobném
případě finančních potíží vaší
banky. Důležité je však pamato-
vat na to, že zákonné pojištění
vkladů se nevztahuje na všech-
ny produkty nabízené bankov-
ními institucemi.

Co je pojištěno?
Pojištěny jsou peníze na účtech,
které jsou obecně označovány
jako vklady. „U bank se jedná

Peníze si ukládáme
do bank nejen
s vidinou jejich
zhodnocení, ale

také z toho důvodu,
že to pokládáme

za bezpečné.
Platí to však

i v současné situaci
s výhledem na

pokles ekonomiky?
Nepřijdeme o své

úspory, pokud by se
finanční ústavy dostaly

do potíží?

o peníze uložené na běžném či
spořicím účtu, termínovaném
vkladu a vkladních knížkách. Ga-
rance platí i pro stavební spoření
a vklady v družstevních zálož-

nách, kromě členských vkladů,“
vyjmenovává Renáta Kadleco-
vá, výkonná ředitelka Garanční-
ho systému finančního trhu.

Co naopak pojištěno není?
Nepojištěné jsou investice do
podílových fondů, akcií nebo
dluhopisů. Podobně je nepo-
jištěn také tzv. podřízený vklad,
přestože jeho název by mohl
napovídat to, že coby vklad

o pojištěný produkt jde. To
samé platí i pro tzv. investiční
životní pojištění. Pro někoho
možná překvapivě nepatří mezi
pojištěné produkty penzijní

připojištění. Nejedná se totiž
o spoření, ale o investici. Nicmé-
ně penzijní připojištění podléhá
silné regulaci ze strany státu,
a tak se dá zařadit mezi vysoce
bezpečné finanční produkty.
Při hledání vhodných produktů
pro uložení, respektive zhodno-
cení, volných finančních pro-
středků je tedy na místě zvážit
i tento aspekt nabízeného
produktu. Vždy se finančního

poradce nebo zaměstnance
peněžního ústavu zeptejte, zda
je nabízený produkt pojištěn,
protože jeho název může být
v tomto ohledu zavádějící.

Co s větším objemem
peněz?
Limit pojištění ve výši
100 000 eur platí vždy na jed-
noho vkladatele u jedné institu-
ce bez ohledu na počet finanč-
ních produktů, které v dané
instituci klient má. Pokud klient
disponuje vyššími úsporami, je
možné je rozdělit mezi více in-
stitucí.

V některých, zákonem přesně
stanovených případech, může
klient uplatnit i vyšší limit po-
jištění. Jedná se o případy,
kdy klientovi přijdou na účet
například peníze z prodeje
nemovitosti sloužící k bydlení,
z rozvodu nebo vypořádání po-
zůstalosti. V tomto případě se
limit pojištění zvedá ze 100 000
eur na dvojnásobek. Zvýšený
limit však platí jen po dobu tří
měsíců od připsání částky na
účet. Je proto vhodné si limit
pojištění i dobu pojištění hlídat.

Garanční systém
finančního trhu

Týn 639/1

Tel.: +420 237 762 796
E-mail: info@gsft.cz

Web:
www.garancnisystem.cz

Facebook:
facebook.com/gsft.cz

Zajímá
vás něco?
Zeptejte se

nás!

Abyste se neztratili
ve světě peněz

Pokud by nějaká finanční insti-
tuce zkrachovala, klient obdrží
od Garančního systému dopo-
ručený dopis s informací o výši
náhrady, na kterou má nárok,
a o postupu, jak si ji vyzvednout.

Výplata náhrad vkladů se pak
spustí do sedmi pracovních
dní od vyhlášení krachu Českou
národní bankou. Není potřeba
o nic komplikovaně žádat. Sta-
čí jen zajít s platným dokladem
totožnosti, tedy občanským
průkazem či pasem, do poboč-
ky vyplácející banky (aktuálně
Komerční banky), která výplaty
náhrad zajišťuje.

Zaměstnanec u přepážky pro-
vede identifikaci klienta, ověří
jeho nárok a vyřídí potřebné

úkony k vyplacení náhrady. Kli-
ent může zvolit tři varianty vý-
platy: nechat si peníze převést
na jiný existující účet, zřídit si
nový účet u vyplácející banky
a peníze si nechat převést tam
nebo si nechat peníze vyplatit
v hotovosti, což je způsob, který
využívá jen minimum klientů.

Další možností, jak obdržet
náhradu, je zaslat poštou vypl-
něný formulář s ověřeným pod-
pisem, do něhož klient uvede
číslo účtu, na který má být ná-
hrada převedena.

Výplata náhrad vkladů trvá tři
roky od jejího zahájení. Takže
není potřeba nikam spěchat.
Peníze si lze vyzvednout kdykoli
v průběhu této lhůty.

Znáte historii pojištění vkla-
dů v České republice? Víte, jak
probíhá výplata náhrad vkladů,
nebo kolikrát už Garanční sys-
tém finančního trhu za dobu
své existence vyplácel klienty
zkrachovalých bank?

Garanční systém vytvořil na
svém webu sekci se vzdělá-
vacími materiály, kde se díky
krátkým videím nebo vlogům
s ředitelkou Garančního systé-
mumůžete dozvědět vše o po-
jištění vkladů.

Na webu jsou k dispozici i kvízy
– jak pro dospělé, tak i pro děti,
ve kterých si může každý ověřit
své znalosti. Zaměřeny jsou na
historii bankovnictví, systém

pojištění vkladů nebo na rozvoj
finanční gramotnosti.

Pokud máte pár minut času
a chcete se dozvědět něco víc
o světě peněz, navštivte web
https://www.garancnisystem.
cz/vzdelavaci-materialy nebo
naskenujte QR kód u článku,
který vás na web přesměruje.

Co když banka
zkrachuje?
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Známý umělec
TMBK opět vytvo-
řil vtipnou koláž.
Nový Feriho účes
se lidem líbí.

„Nechcete to vzít rovnou stroj-
kem, stejně vás to čeká,“ říká
kadeřník s nůžkami Domini-
ku Ferimu v koláži známého
vtipálka vytvářejícího koláže
pod uměleckým pseudony-
mem TMBK. Ten reaguje na
bývalého poslance, který na
sociálních sítích představil
svou novou image. Dominik
Feri se dal ostříhat. Fotku své
nové vizáže sdílel pro své nej-
bližší přátele na Instagramu.
Ke změně účesu se Feri odhod-

lal poté, co v pondělí oficiálně
opustil Poslaneckou sněmov-
nu. Svého mandátu se vzdal,
protože se objevily informace
o tom, že údajně zneužil něko-
lik studentek.
Právě díky vlasům byl býva-

lý politik velmi snadno rozpo-
znatelný ve Sněmovně. Jeho
ikonický účes se v roce 2019
objevil dokonce na přebalu
jeho knihy Tak jsme lajkova-
li. Feri čelí obvinění, že v mi-
nulosti na domácích večír-
cích sexuálně zneužil něko-
lik studentek. Deník N a web
A2larm přinesly svědectví dí-
vek, které poslance viní
z toho, že je v opilosti i přes
výslovný nesouhlas přinutil
k pohlavnímu styku. Policie
již zahájila úkony trestního
řízení. Ačkoli Feri s obvině-
ním nesouhlasí, na svém In-

stagramu v průběhu minulé-
ho týdne uvedl, že rezignuje
na mandát poslance. Jeho re-
zignaci v pondělí převzal šéf
Sněmovny Radek Vondráček.
Feri už opustil svou kancelář,
nahradí ho dokumentaristka
Olga Sommerová.
Z ankety iDNES.czmezi čte-

náři vyplynulo, že se jim
nový sestřih líbí. MET a iDNES.cz

Dominik Feri INSTAGRAM D. F.

Další část „šumavského“ Krumlova
Památkáři otevřeli opravený horní zámek ve Vimperku. Nabízí dvě prohlídkové trasy.
Trasa seznámí zájemce s rodem Novohradských z Kolovrat a jejich životem na zámku
v 17. století. Obnovené jsou renesanční stropy, secesní výmalby, dřevěný strop i fasády.
Vimperku se říká šumavský Český Krumlov. Na snímku je relikviář s ostatky sv. Inocence
v zámeckémmuzeu. ČTK

LUCIA
ŠORALOVÁ
„Zpívat písně po Zuzaně
Navarové bylo jako vstoupit
na posvátnou půdu.“

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

UŽ ZÍTRA

Zkraťme interval
mezi dávkami,
radí Smejkal
Intervaly mezi dávkami
vakcíny proti covidu-19 je
podle epidemiologa Petra
Smejkala vhodné opět
zkrátit, aby lidé měli dří-
ve plnou ochranu. Člen
Rady vlády pro zdravotní
rizika a vedoucí Meziobo-
rové skupiny pro epide-
mické situace to včera
řekl v rozhovoru pro stani-
ci Radiožurnál. Za nejdůle-
žitější v současné době po-
važuje sekvenaci vzorků
pro zjišťování nových mu-
tací, zejména po návratu
lidí z ciziny.

Firma Siko jede
Největší český prodejce
koupelen a kuchyní Siko,
který má přes 50 prode-
jen v Česku a na Sloven-
sku, loni zvýšil obrat me-
ziročně o sedm procent,
na 4,3 miliardy korun.
Společnost působí na trhu
30 let. Na konci loňského
roku v ní pracovalo
přes 900 zaměstnanců.

Už také náctiletí
Lidé ve věku od 16 do
29 let se budou moci k oč-
kování proti covidu-19
hlásit od půlnoci z dneška
na zítřek. Týká se to asi
1,5 milionu lidí. ČTK

Pane Feri, zkraťte
svůj účes ještě víc

Krátce

inzerce
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Dostali nakládač-
ku. Útočníkům se
zřejmě nelíbilo, že
se dva muži drželi
za ruce. V roce
2021 událost, která
se odehrála v Pra-
ze, překvapí. Jsou
Češi homofobové?

Mnoho let se v Česku bojova-
lo za to, aby dvě ženy nebo
dva muži, kteří spolu chtějí
žít jako manželé, mohli svůj
vztah alespoň registrovat.
Třeba i kvůli dědictví či mož-
nosti vyřizovat oficiální zále-
žitosti na úřadech za toho
druhého a zastupovat ho na
úřadech. Což se po urput-
ných zápasech v parlamentu
podařilo v roce 2006 (viz foto-
rámeček).

Češi jsou k homosexuálům
tolerantnější než Slováci
Napadení homosexuálů na

pražské náplavce minulý pá-
tek překvapuje. Zřejmě za to,
že neskrývali svůj vztah, příči-
nu zatím policie teprve šetří.
Po desítkách let pozitivního
vývoje většinové společnosti
k této „menšině“ to překva-
puje. „Slovní ataky vyústily
ve rvačku, kterou jsem nejvíc
odnesl já a Pavel Tomek. Dů-
sledky: mám vyraženej před-
ní zub, pohmožděniny na hla-
vě, modřiny po těle.“ přiznal
po útoku druhý z postiže-
ných Jakub Starý.
Přitom počet těch, kteří

mají vůči homosexuálům vý-
hrady, je podle loňského prů-
zkumu České rady dětí a mlá-
deže relativně nízký (11 pro-

cent), a to především mezi
mezimladými lidmi. U souse-
dů na Slovensku je to více
než dvojnásobek.

Adoptovat Okamuru?
Ani náhodou!

Jedni z těch, kteří se v po-
sledních dvaceti letech zaslou-
žili o větší toleranci k homose-
xuálům a lesbám, je moderá-
tor Aleš Cibulka s hercem Mi-

chalem Jagelkou. Ti žijí jako
registrovaní už čtrnáct let.
„Bohužel i v 21. století se na-
jdou taková, omlouvám se za
ten výraz, přesnější mě nena-
padá, hovada, která si léčí
mindráky násilím,“ komentu-
jí oba umělci napadení gayů
na náplavce. Oni samimají le-
titou zkušenost, že heterose-
xuálové, kteří to mají v hlavě
srovnané, proti gayům nikdy

nic nemají. „Pánové Foldyno-
vé či Okamurové osvětě moc
nepomáhají. Právě pan Oka-
mura nás pobavil a vyděsil vý-
rokem, že kdyby si ho coby
chlapce adoptovali dva gayo-
vé, raději by se oběsil. Může
být zcela v klidu. My s Micha-
lem neznáme dva gaye, kteří
by stáli o tomít domaOkamu-
ru,“ připomínají Aleš Cibulka
s Michalem Jagelkou.

Svatba a pěstounství?
Zatím s váháním
Veřejnost není příliš naklo-

něna oplodněním v případě
lesbických párů, případně
adopci dětí, i když se nevyja-
dřují tak zásadně jako někte-
ří z uvedených politiků. Ale
kupodivu velkou toleranci
projevují heterosexuální Češi
kmožnosti, aby stejnopohlav-
ní páry vychovávaly děti
v rámci pěstounské péče.
„Dosud může přijmout do

pěstounské péče nebo osvojit
si dítě jen jeden z takového
páru,“ říká Milena Johnová,
radní pražského magistrátu
pro sociální politiku. V sou-
časnosti se Praha snaží v rám-
ci kampaně více podpořit prá-
vě pěstounství. „Pro dítě je zá-
sadní, aby je rodič nebo pěs-
toun miloval, ne to, jestli má
partnera, nebo jakého je po-
hlaví,“ připomíná radní
Johnová.

Možná se dočkají pravého
manželství
O problematice pěstoun-

ství se nyní hovoří i proto, že
je stále v jednání možnost zá-
konem „povýšit“ registrova-
né partnerství na manželství
rovnoprávné s heterosexuál-
ními páry. Aktuálně projed-
návaný zákon prošel ve Sně-
movně prvním čtením a čeká
na vyjádření příslušných vý-
borů.
Zákon o manželství stejno-

pohlavních párů by v případě
schválení umožnil, že jako ro-
diče nebo pěstouni by fungo-
vali oba z páru. Pokud chtějí
našinci uzavřít jednopohlav-
ní manželský svazek, musí se
vydat do Nizozemska. České
úřady jim ale tento akt jako
právoplatné manželství ne-
uznají. PAVEL HRABICA

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

DORUČENÍ
ZDARMA
U NÁKUPU OD 1290 Kč*

dm.cz

Limitovaná edice šamponu
Tropical Dream s vůní exotického
ovoce dodá vlasům potřebnou
péči a neodolatelný lesk. Jemné
složení je vhodné pro každodenní
mytí. Pro zdravě vypadající vlasy
od kořínků po konečky.

Balea
Tropical Dream
šampon
300 ml

2490
8,30 Kč za 100 ml

DLOUHODOBÁCENA

od 07.04.2021 24,90Kč

Kč
* Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

**Nakupte v období od 27.05. 2021 do 30.06. 2021
na dm.cz produkty alespoň za 2000 Kč a získejte
10x více bodů za svůj nákup.

POUZE NA

dm.cz

10x
VÍCE BODŮ
NA CELÝ NÁKUP!**

Nejznámější
Zpěvák Pavel Vítek s příte-
lem Janisem Sidovským
3. července 2006 nestihli
jako první v Česku „svat-
bu“ partnerů stejného
pohlaví. Nový zákon začal
totiž platit už od prvního
červencového dne a těmi,
kdo si v rámci registrované-
ho partnerství řekli „ano“,
byli Josef s Karlem v Ostra-
vě. Sidovský s Vítkem však
patřili k nejznámějším pá-
rům a brali se po osmnácti-
leté známosti a soužití.
Současně byli už léta nej-
známějšími propagátory
toho, aby lidé stejného
pohlaví měli na svůj vztah
i oficiální „glejt“. MAFRA

Češi jsou ke gayům smířliví,
ale úletům se pořád neubrání

Utajené profese

Přiznání k jiné sexuální
orientaci není snadné.

● Gayové v showbyznysu?
Běžná věc. Ale hrají takoví
lidé například nejvyšší čes-
kou fotbalovou nebo hokejo-
vou ligu? Zatím se o nikom
takovém neví.

● Politika? K „jiné“ sexuální
orientaci se kdysi přihlásil
jen ministr dopravy Gustav
Slamečka či komunální poli-
tik v Praze 4 Petr Horálek.

● Herečka Jitka Smutná
prozradila své tajemství až
na prahu šedesátky.

Stovky ročně

66
Pěstounství ze strany jedno-
pohlavních párů schvaluje
v Česku 66 procent lidí.
Výraznější podporu má mezi
ženami (78 procent).

348
Zatím nejvyšší počet registro-
vaných partnerství zazname-
naly české úřady v roce 2016,
bylo jich 348. Od roku 2006,
kdy je registrace povolená,
došlo k více než 3800 tako-
vých obřadů.

inzerce
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Vydejte se na
lahodnou plavbu.
Léto je za rohem.

Gril, voda a sluníčko. Z těch-
to ingrediencí lze namíchat
parádní zážitek. Piknik
u vody je klasika! Ale co si za-
grilovat i přímo na řece.
Máme pro vás pár tipů, kde
semůžete nabaštit a pak rela-
xovat na vlnách Vltavy.

Žluté lázně
Naši plavbu začínáme v Po-

dolí v Praze 4. Areál Žlutých
lázní nabízí mnoho lahůdek.
„Tak trochu jiné grilování si
vychutnáte při jízdě na party
voru. S plavidlem o velikosti
7,5 x 3,5 metru si můžete za-
jet třeba směrem do centra
Prahy a grilovat s výhledem
na Vyšehrad,“ zve Hana Tiet-
ze,mluvčí Žlutých lázní. Zdej-

ší kuchaři připraví zájem-
cům steaky, klobásy, zeleni-
nu i ryby či krevety. Drinky si
pak posádka voru bere z truh-
lice plné ledu. „O party vory
je zájem i v těchto dnech,
když není úplně teplé počasí.
Lidé si zapnou plynový teplo-
met a užijí si jízdu po Vltavě
i dobré jídlo,“ láká Tietze.
Maximální kapacita voru

s vlastním strojním poho-
nem je deset lidí. Žádný prů-
kaz pro toto plavidlo ani kapi-
tánské zkoušky nejsou potře-
ba. Pokud ale posádka bude
chtít svého kapitána, je mož-
né si ho objednat.
Od 9 do 17 hodin za vor za-

platíte 1300 korun, pozdější
plavba vyjde na 1600 korun.

Plavbomat.cz
Grilování na lodi nabízí

také společnost Plavbo-
mat.cz. „Klienti jsou nejčastě-
ji firmyna svých teambuildin-
gových plavbách. Loď využí-

vají i lidé na rodinné oslavy,“
říká Jaromír Kimla, jednatel
společnosti. „Grilujeme za
každého počasí a často se gri-
lovací sezona protáhne i do
podzimních měsíců,“ upřes-
ňuje Kimla. „Typ cateringu si
mohou klienti navolit v naší
aplikaci na Plavbomat.cz. Jed-
noduše tak zjistí, na kolik vy-
jde pro hosty raut, nebo třeba
grilování,“ dodává.
Menu začíná od 499 korun

na osobu. Společnost nabízí
čtyři balíčky a griluje vše od
zeleniny, klobásek, sýrů, bur-
grů přes všechny druhy mas
až po mořské plody. Součástí
balíčku je i sladká tečka na-
příklad v podobě grilovaného
ananasu či banánu.

DutchMasters
Chutný zážitek nabízí také

výletní loď Explorer. „Griluje-
me přímo na palubě při tří-
a vícehodinových plavbách,
grilujeme jak vyvázaní na

náplavce, tak přímo při plav-
bě. Třeba když plujeme ke
Svatojánským proudům,“
zve na palubu Daniël Hagen,
ředitel společnosti Dutch
Masters.
Tříhodinová plavba na Ex-

ploreru vyjde na 10 tisíc ko-
run. Desetihodinová plavba
stojí 20 tisíc korun. Něco na-
víc se platí i zamaso dle výbě-
ru. Loď zájemci využívají na-
příklad pro firemní večírky,
rozlučky se svobodou nebo
rodinné oslavy. Její kapacita
je 10 osob plus dvoučlenná
posádka.

Prague Boats
Pochutnat si na Vltavě mů-

žete i na lodích společnosti
Prague Boats. „Na Adriu si
mohou lidé vzít vlastní maso,
případně ho dodáme my,“
nabízí Richard Vojta, obchod-
ní ředitel společnosti. Grilová-
ní je možné domluvit v rámci
privátní rezervace lodi. Fir-

manabízí i další gastronomic-
ké plavby. Zájemci si mohou
vychutnat například večeři
na luxusních moderních lo-
dích s prosklenou střechou.

Náplavka
Grilovanou dobrotu si dáte

také na pražských náplav-
kách. „Nachází se zde mnoho
provozoven, zejména jde
o kobky a lodě, které nabízejí
potraviny od opékaného špe-
káčku po pizzu,“ popisuje
sortiment podniků Petr
Salaba, technik správy nápla-
vek.
A klíčová otázka na závěr.

Mohou si lidé na náplavku
donést vlastní gril? „V po-
sledních letech se několik
pikniků na náplavce ob-
jevilo, ale vždy návštěvníky
upozorňujeme, že jde o ma-
nipulaci s otevřeným ohněm,
kdy je potřeba trvalý dohled
včetně následného úklidu,“
upřesňuje Salaba. MAREK HÝŘ

Věděli jste, že výroba klobás
byla známá už ve starověku?
Ne? Tak si s námi pojďte
doplnit mezery v dějepise!

● Klobásy vyráběli před naším
letopočtem už Sumerové,
Číňané i Římani, kteří ocenili
jejich trvanlivost. Tato potravi-
na se dostala i do Odysseje
řeckého básníka Homéra.

● Klobásy byly známy od nepa-
měti i v českých zemích. Vyrá-
běly se podomácku na venko-
vě a ve městech je chystali
uzenáři, kteří byli od 13. stole-
tí v témže cechu s řezníky.

● Nikoho asi nepřekvapí, že se
maso na ohni zpracovávalo už

od počátku věků. Gril jako ta-
kový se ale rozšířil až s plavba-
mi Kryštofa Kolumba. Ten se
na Haiti setkal s indiány kme-
ne Arawak, kteří k úpravě
masa používali nástroj zvaný
„barbacoa“. Na tomto zaříze-
ní připomínajícím svým vzhle-
dem rám udili v kouři ohně
maso. Mořeplavci následně
„vynález“ převzali. Slovo
„barbacoa“ následně označo-
valo též shromáždění lidí za
účelem společného vychutná-
ní jídla.

● Zásadní změnu v historii grilo-
vání přinesl rok 1897, kdy si
Američan Ellsworth B. A.
Zwoyer nechal patentovat
revoluční uhelné brikety.

Party ve zdymadle? A proč ne! DUTCH MASTERS Fotografie party voru Žluté lázně ARCHIV ŽLUTÉ LÁZNĚ

Vyhlídkovou loď Adria si můžete pronajmout na soukromé akce. MILAN DVOŘÁK

Chutná historie

Grilujte jako námořníci
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VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

DORUČENÍ
ZDARMA
U NÁKUPU OD 1290 Kč*

dm.cz

Tablety jsou vhodné do všech druhů myček.
Čistí, leští, chrání před vodním kamenem.
Zmírňují tvrobu skvrn od vody. Díky systému mytí
při nízkých teplotách je lze využít pro programy
od 40 °C. Jejich předností je rychle rozpustná
formule, proto se hodí i pro krátké programy.

Denkmit
Multipower
tablety do myčky
40 ks

8990
2,25 Kč za 1 ks

DLOUHODOBÁCENA

od 22.03.2021 89,90Kč

Kč
* Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

**Nakupte v období od 27.05. 2021 do 30.06. 2021
na dm.cz produkty alespoň za 2000 Kč a získejte
10x více bodů za svůj nákup.

POUZE NA

dm.cz

10x
VÍCE BODŮ
NA CELÝ NÁKUP!**

Výstavba nového
muslimského
svatostánku ve
Štrasburku budí
na francouzské po-
litické scéně znač-
né kontroverze.

V přestavěném hangáru na
předměstí Štrasburku ve vý-
chodní Francii se na páteční
modlitbu vedenou v turečti-
ně sešla asi tisícovka mužů.
Dalších několik set věřících
si kvůli nedostatkumísta roz-
balilo koberce na nádvoří.
„Máme štěstí, že svítí slunce.
Když prší, není to moc zábav-
né. Totomísto je příliš malé,“
říká Volkan Duran, jenž má
mešitu, pojmenovanou po
Eyüpu Sultanovi, příteli pro-
roka Mohameda, na starosti.
Jeho přání se zanedlouho spl-
ní. Ani ne sto metrů odsud
dělníci staví mešitu obřích
rozměrů, která nahradí tu stá-
vající.

Nový Notre Dame?
Do nového svatostánku se

vejde dva a půl tisíce věří-
cích, v přístavbě bude sídlit
škola, restaurace, knihovna
a čtrnáct obchodů. Součástí
budou také dva minarety vy-
soké 36 metrů, kulturní sál
nebo čajovna. Nová mešita
Eyüpa Sultana se stane jed-
nou z největších v Evropě.
Za stavbou stojí islámská

konfederace Milli Görüs, ke
které se hlásí převážně tureč-
tí imigranti v Evropě. Hnutí
uvedlo, že budova v osman-
ském stylu bude „symbolicky
srovnatelná s katedrálou No-
tre Dame v Paříži“.

Kontroverzní dotace
Francouzská vláda výstav-

bu sleduje s pochybnostmi,
a to i v souvislosti s tím, že se

Francie stále vzpamatovává
ze série teroristických útoků
včetně toho z minulého týd-

ne, při němž islamistický ra-
dikál pobodal policistku
ve městě Nantes.

Ke kontroverzi také přispí-
vá fakt, že štrasburská radni-
ce odsouhlasila žádost o dotaci
na mešitu ve výši 2,5 milionu
eur, tedy 64 milionů korun,
z celkového rozpočtu 32milio-
nů eur (814 milionů korun).
Ačkoli zbytek Francie veřejné
financování nových církev-
ních budov zakazuje, na dříve
německé Alsasko-Lotrinsko se
toto pravidlo nevztahuje.
KonfederaceMilli Görüs na-

víc odmítla podepsat Macro-
novu „Chartu zásad francouz-
ského islámu“, jejíž signatáři
akceptují kompatibilitu islá-

mu s hodnotami Francie, rov-
nost pohlaví a odmítají poli-
tický islám. Mluvčí Milli
Görüs ale tvrdí, že konfedera-
ce odmítla dokument pode-
psat, protože ji s ním údajně
nikdo nekonzultoval. „Chova-
jí se k nám jako k lupičům,
kteří musí slíbit, že nyní bu-
dou dodržovat zákon. Vždy
jsme se řídili zákonem a na-
šimi hlavními nepřáteli jsou
islámští extremisté,“ prohla-
šuje Milli Görüs.
Nová mešita ve Štrasburku

má být hotová do konce
roku. HAL a iDNES.cz

Izrael vybral
Herzoga
Izraelský parlament zvolil
na příštích sedm let
do čela země labouristu
Jicchaka Herzoga. Syn
bývalé hlavy státu Chaima
Herzoga v červenci ve
funkci vystřídá Reuvena
Rivlina, jenž je preziden-
tem od léta 2014. Jicchak
Herzog v minulosti kritizo-
val premiéra Netanjahua
za malý či spíše žádný po-
krok v mírovém procesu
s Palestinci. Herzog je
původním povoláním
právník, je ženatý a má
tři syny. AP

Nejčistší vodu na koupánímá
ze zemí Evropské unie Kypr,
ukázalo srovnání Evropské
agentury pro životní prostře-
dí. Za tímto ostrovním stá-
tem ve Středozemním moři
skončily na druhém, třetím
a čtvrtém místě Rakousko,
Řecko a Malta.
Ostrovní stát ve Středozem-

ním moři se může těšit
z dobře načasovaného ozná-
mení po loňské neslavné tu-
ristické sezoně, která se kvůli
šíření koronaviru vyznačova-
la 84procentním poklesem
příjezdů.

Cestovní ruch se přímo po-
dílí na 13 procentech kyper-
ského hrubého domácího
produktu a představitelé
z této oblasti si neumějí před-
stavit, jak by zvládli další sla-
bý rok. Klíčem k úspěchu pro
kyperské odvětví cestovního
ruchu je přivést zpět cestova-
tele z Británie, kteří na ostro-
vě tvoří největší část turistů.
Kypr patří aktuálně v Evro-

pě mezi země s nejnižší mí-
rou infekce, a naopak s nej-
vyšším počtem lidí, kteří do-
stali alespoň první dávku vak-
cíny proti covidu-19. ČTK

Budovanámešita ve francouzském Štrasburku TURKISHMINUTE

inzerce

Mešita roste a vyvolává emoce

Ostrovní stát. Očekává
velké oživení turismu

Krátce

Vyznamenali
české hrdiny
Polský prezident An-
drzej Duda včera vyzna-
menal in memoriam čes-
ké manžele Annu a Jana
Jelínkovy a ocenil tak je-
jich činy za druhé světo-
vé války. „Podle různých
odhadů pomohli Jan
a Anna Jelínkovi na Voly-
ni asi stovce lidí různé
národnosti – poskytli
jim jídlo nebo úkryt, čas-
to jim tak zachránili ži-
vot,“ uvedla Lucie Zako-
palová z Polského insti-
tutu v Praze. iDNES.cz

Turky zlobí sliz
V okolí nejlidnatějšího
tureckého města Istanbu-
lu se rozšířil v posled-
ních měsících mořský
sliz, který ohrožuje moř-
ské živočichy, místní ry-
bolov i turistiku. Podle
místních médií je kala-
mita nebývalého rozsa-
hu. Situace se zatím přes
úpornou snahu istanbul-
ské radnice nelepší. ČTK
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Izrael ohlásil srdeč-
ní komplikace u oč-
kovaných mužů ve
věku do 30 let.

Několik případů infekcemyo-
kardu, tedy zánětu srdečního
svalu, pravděpodobně souvi-
sí s očkováním vakcínou od fi-
rem Pfizer a BioNTech. Ozná-
milo to izraelské minister-
stvo zdravotnictví, které si
kvůli výskytu myokarditidy
dalo vypracovat odbornou
studii.

V Izraeli bylo mezi pěti mi-
liony očkovaných od loňské-
ho prosince do letošního
května hlášeno 275 případů
myokarditidy. Podle tamního
zdravotnického resortu to vy-
plývá ze zjištění studie, na
které se podílely tři odborné
týmy. Většina pacientů se zá-
nětem nestrávila v nemocni-
ci více než čtyři dny, lékaři

95 procent všech případů vy-
hodnotili jako mírné.
Studie zjistila „pravděpo-

dobnou souvislost mezi dru-
hou dávkou vakcíny Pfizer/Bi-
oNTech a projevem myokar-
ditidy u mužů ve věku 16 až
30 let“, uvedlo ministerstvo.
Nejčastěji se infekce projevi-
la u mužů ve věkové skupině
16 až 19 let. Společnost Pfizer
uvedla, že o zjištění izrael-
ských odborníků ví, ale pří-
činná souvislost s podáním
její vakcíny nebyla stanove-
na. U očkovaných navíc firma
nezaznamenala míru myo-
karditidy vyšší, než je v popu-
laci běžné.
Izrael vede světově nej-

úspěšnější vakcinační kam-
paň. Očkování má za sebou
více než 55 procent Izraelců.
Ve zhruba devítimilionové
zemi denně přibývá několik
desítek případů koronaviro-
vé infekce, aktivních případů
nákazy bylo ke včerejšku
340. ČTK

Jubileum paní prezidentové
První dáma USA Jill Bidenová, manželka amerického pre-
zidenta Joea Bidena, dnes slaví sedmdesátiny. Bidenová
byla v letech 2009–2017 druhou dámou Spojených států,
její manžel tehdy zastával funkci viceprezidenta v admi-
nistrativě Baracka Obamy. Profesí pedagožka učila anglič-
tinu na několika středních školách, měla placené zaměst-
nání i od roku 2009, kdy byl její muž viceprezidentem.
Svým žákům se věnuje i nyní v roli první dámy. AP

Mladí muži
mají potíže

Autokemp v Jižních Čechách
přijme na letní sezonu brigádníky:

kuchaře(ku), pomocné síly
do kuchyně, do rychlého občerstvení,
údržbáře, úklid, vhodné i pro studenty,

ubytování a strava zajištěna.
Tel. 602 464 901, email:

recepce@autokempkomornik.cz

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1

Číslo dne

15
Před tolika lety, 3. června
2006, vyhlásil černohorský
parlament nezávislost Černé
Hory na Srbsku. Malý přímoř-
ský stát s 630 tisíci obyvateli
se pro nezávislost vyslovil
v referendu – pro samostat-
nost hlasovalo 55,5 procenta
zúčastněných voličů. Završil
se tím rozpad bývalé Jugoslá-
vie. Černá Hora je od června
2017 členem NATO a je kandi-
dátskou zemí Evropské unie.

inzerce

Práce - nabídka

Naši milíčtenáři,prosíme,do košenepatříme!

Naši milí čtenáři, prosíme, do koše nepatříme!
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VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

DORUČENÍ
ZDARMA
U NÁKUPU OD 1290 Kč*

dm.cz

Pleťová textilní maska s výtažkem z mořských řas
osvěžuje unavenou pleť a dodává jí intenzivní,
dlouhotrvající hydrataci a zářivý vzhled. Komplex
avokádového, mandlového a šípkového oleje
chrání pleť před vysušováním.

Balea
Aqua
pleťová maska
1 ks

2790
DLOUHODOBÁCENA

od 24.05.2021 27,90Kč

Kč* Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

**Nakupte v období od 27.05. 2021 do 30.06. 2021
na dm.cz produkty alespoň za 2000 Kč a získejte
10x více bodů za svůj nákup.

POUZE NA

dm.cz

10x
VÍCE BODŮ
NA CELÝ NÁKUP!**

Krátce

Další lístky
do Litomyšle
Pořadatelé hudebního
festivalu Smetanova Lito-
myšl zřejmě uvolní do
prodeje další vstupenky.
Díky chystanému uvol-
nění protiepidemických
koronavirových opatře-
ní by se měla povolená
kapacita kulturních akcí
zvýšit z 50 na 70 pro-
cent. Vstupenky by
byly dostupné ihned
po schválení rozvolnění
vládou.

Otevřou ateliéry
Ateliéry, kde tvoří pět de-
sítek brněnských uměl-
ců či uměleckých sku-
pin, se otevřou veřejnos-
ti. „Letošní festival Open
Studios Brno potrvá
od zítřka do soboty, zá-
jemci se podívají do bý-
valých továren, káznice
na Cejlu nebo do pavla-
čového domu na Starém
Brně,“ sdělila za organi-
zátory Kateřina Gazdíko-
vá. ČTK

V pondělí 28. červ-
na začne na Praž-
ském hradě další
ročník slavností,
přesunou se opět
i do Brna a Ostravy.

„Letní shakespearovské slav-
nosti jsou akcí, na které se
spojuje genius loci místa ko-
nání s géniem Williama
Shakespeara,“ tvrdí překlada-
tel Martin Hilský. „Vážím si

toho, že shakespearovské
slavnosti dávají příležitost re-
žisérům nejrůznějšího věku
a zaměření a podávají tak svě-
dectví o tom, jak vypadá čes-
ké divadlo,“ dodal Hilský, kte-
rý je nejznámějším překlada-
telem Shakespearova díla
a znalcem života slavného
dramatika.
V roce 2001 byl za zásluhy

o šíření anglické literatury
v Česku jmenován čestným
členemŘádu britského impé-
ria. V roce 2015 získal hlavní
Národní cenu projektu Česká
hlava za překlad kompletní-

ho díla Williama Shakespea-
ra do češtiny. Letošní ročník
Letních shakespearovských
slavností odstartuje 28. červ-
na v Královské zahradě Praž-
ského hradu premiérou ko-
medie Bouře v režii autorské
dvojice SKUTR.
„Mám radost, že hru bude

režírovat dvojice Martin Ku-
kučka a Lukáš Trpišovský,
kteří dělali i Sen noci svato-
jánské. Mezi těmi hrami je
úzké pouto, jsou to magické
hry. Bouře je poslední velkou
Shakespearovou hrou, příbě-
hem o odcházení a také hrou

alchymistickou,“ uvedl Hil-
ský. „Říká se, že předobra-
zem postavy Prospera byl sa-
motný Shakespeare, který
byl mágem divadla, ale tou
předlohoumůže být také sku-
tečný alžbětinský mág jmé-
nem John Dee, alchymista
a matematik pobývající také
na dvoře Rudolfa II.,“ dodal.
V premiérové Bouři se před-

staví David Prachař, Josef Po-
lášek, Marek Daniel, Eliška
Křenková, Ondřej Malý, Zde-
něk Piškula či Csongor
Kassai. V roli Prospera se
představí Prachař, který tak
vzdáleně naváže na postavu
Oberona, jehož ztvárnil ve
Snu noci svatojánské.
„Mám za sebou spoustu

shakespearovských postav:
Jaga, Coriolana, Macbetha,
krále Leara či Hamleta. Větši-
na z nich zemře, ale Prospero
ne. Takže ho vnímám jako ta-
kovou optimistickou posta-
vu,“ řekl Prachař.
Pořadatelé věří, že se Letní

shakespearovské slavnosti
odehrají v rozsahu, na který
jsou diváci zvyklí, i když je bu-
dou i letos provázet zpřísně-
ná hygienická opatření.
Slavnosti se uskuteční

i v Brně, kde začnou 17. čer-
vence, Ostravě (19. července)
a v Bratislavě (5. července).
V pražské premiéře se divá-

kům 13. a 14. srpna představí
slovenská inscenace největší
milostné tragédie všech dob,
Romeo a Júlia, v hlavních ro-
lích s Davidem Hartlem
aMárií Schumerovou. Na pro-
gramu slavností nebudou
chybět ani Hamlet, Zimní po-
hádka, Veselé paničky wind-
sorské, Zkrocení zlé ženy
nebo Mnoho povyku pro nic.
Další pražskou premiérou

bude 29. července komedie
Sen noci svatojánské v podá-
ní Prague Shakespeare Com-
pany v režii Guye Robertse
v originálním znění s český-
mi titulky. ČTK

David Prachař PAVEL MÁRA

Na plátnech
Multiplexy Cinema City při-
vítají své diváky ve čtvrtek
10. června. S otevřením kin
na diváky čeká i velmi nabi-
tý program plný novinek.
Návštěvníci se mohou těšit
na film Cruella (na snímku)
z dílny Walta Disneyho, po-
kračování úspěšného a oče-
kávaného hororu Tiché
místo: Část II, který byl kvů-
li pandemii několikrát od-
ložen. Dále je v nabídce zá-
znam koncertu rockové
skupiny Bon Jovi – From
Encore Nights. V plánu je
i animovaný film Tom a Jer-
ry či Godzilla vs. Kong. MET

Letošní Mezinárodní festival
animovaných filmů ANI-
FILM proběhne v Liberci ve
dnech 22. až 27. června. Le-
tos změna termínu festival
zasáhla také, ale posouvá se
jen o necelé dva měsíce.
Mezinárodní festivalové

soutěže proběhnou v tradič-
ních kategoriích celovečer-
ních, krátkých a student-
ských filmů, tyto tři sekce do-
plňují soutěže abstraktní
a nenarativní animace, vi-
deoklipů, virtuální reality

a počítačových her. Česká
animovaná tvorba se v mezi-
národních soutěžích rozhod-
ně neztrácí – vždyť jen
v prestižní soutěži celovečer-
ních animovaných filmů se
představí hned dva z celkem
deseti soutěžících filmů.
Českou premiéru v této ka-

tegorii bude mít film Myši
patří do nebe režijního dua
Denisa Grimmová a Jan Bu-
beníček, druhým je celove-
černí loutkový film Barevný
sen Jana Baleje. MET

FALCON

inzerce

Anifilm. Tradiční
kategorie i Češi

Shakespeare s premiérou Bouře
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„Své masky
si vyrábím

zásadně sám!“

JANA KVĚTOŇOVÁ
Facebook

Výrazy vpisujte od středového písmene D
ke kraji kruhu. Tajenka je od čísla 1.
1. dnešní den
2. lékař
3. důvěřování
4. drsný muž (hovor.)
5. jsoucí na 9. místě
6. malý dort
7. dokončit tkaní
8. nezkroceně

Počasí

Vydává MAFRA, a. s., se sídlem Praha 5, Karla Engliše 519/11, PSČ: 150 00, IČ: 45313351. Tel.: 225 065 111. E-mail: dopisy@metro.cz; web: www.metro.cz.Redakce: Petr Holeček – šéfredaktor;
ŠimonMerta – zástupce šéfredaktora. Tištěný náklad ověřuje ABC ČR, člen IF ABC. Obchodní oddělení, e-mail: sales@metro.cz, inzerce@metro.cz, Brno, tel.: 516 202 521. Tisk: mafraprint – Praha

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

15.50 Zavolejte porodní
sestřičky III (7/8)

16.45 Všechno, co mám ráda
17.15 AZ-kvíz
17.40 Černé ovce
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Strážmistr Topinka (10/13)
21.00 Gejzír
21.35 Máte slovo sM. Jílkovou
22.30 Na stopě
22.55 Rocco Schiavone
00.35 AZ-kvíz
01.05 Banánové rybičky
01.45 Kuchařská pohotovost
02.10 Dobré ráno
04.45 Kluci v akci

17.50 České fotbalové legendy
(10/11)

18.15 Na cestě po severní
Tanzanii

18.45 Večerníček
19.00 Dobrodružství vědy

a techniky
19.30 Na vrcholky hor

s Vladimírem Čechem
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Kamera na cestách:

Úchvatný Egypt (1/2)
21.00 Českem nejen za sportem

(6/8)
21.30 Když se hraje o čas (7/7)
22.00 Všiváci
23.35 Queer:Oduhovémkáčátku
00.05 Bancroftová (1, 2/4)

16.00 Dr. House VII (7)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.30 Co na to Češi
18.25 Ulice (4069)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (1024)
21.45 Život ve hvězdách
22.20 Námořní vyšetřovací

služba XVII (1)
23.15 Dr. House VII (6)
00.10 Dr. House VII (7)
01.05 Odložené případy (9)
01.50 Námořní vyšetřovací

služba XVI (24)
02.30 Krok za krokem II (20)
03.05 Co na to Češi

16.15 LIKE HOUSE
16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Krimi zprávy
19.55 SHOWTIME
20.15 Slunečná (111)

Budememít miminko! Seriál
(ČR, 2020)

21.30 Temný Kraj (6)
Hříšníci 2/2. Krimiseriál
(ČR, 2016)

22.55 Ano, šéfe!
00.25 LIKE HOUSE
00.55 Policie v akci
01.55 Komisař Rex (10)
03.00 Policie Hamburk III (12)
04.00 Policie Hamburk III (13)
05.35 Pohoda u krbu

11.00 JUST ONE NIGHT
11.30 Óčko hity
13.30 Óčko trendy
14.30 ÓČKO E-SPORT
14.40 Óčko trendy
15.00 Óčko Chart
17.05 Óčko hity
17.30 #MASTERCHAT
17.50 Óčko hity
18.00 Top 5
18.30 Óčko hity
19.00 Moje desítka
19.50 Óčko hity
20.30 KB SYMPHOSIX
20.35 Óčko trendy
21.00 O BLACK LIST FRESH
22.00 O BLACK LIST PARTY
23.00 Óčko flirt
1.00 Body Fixers

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Luštěnka

Teplotní rekordy: 4,4 °C (1810) 31,9 °C (1947) Bio:

DNES ZÍTRA SOBOTA NEDĚLE

21/25 °C 22/26 °C 22/26 °C 21/25 °C

Sudoku
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Jan Kopal
Jen ty nejlepší,
už se těším
na další vlnu!

ŠTĚŇÁTKO

Řešení sudoku

HORY JEN PRO MĚ
Zážitků z hor mám za posledních pár let docela hodně, což
bude i tím, že turistice věnuji stále víc a víc času.
Loni jsem se odhodlala jít sama dálkovou trasu GR 221, pře-
chod pohoří Serra de Tramuntana na španělském ostrově
Mallorca.
Vybrala jsem si pouze část cesty, asi 100 km, které jsem si roz-
dělila na pět dní, a to hlavně kvůli velkému převýšení.
Hodně lidí se mě ptalo, jestli se nebojím jít trek sama anebo
spát v přírodě. Na cestě jsou po jednotlivých etapách turistic-
ké chatičky, ale kvůli omezením byly zavřené, což jsem brala
jako výzvu.
Na trase bylo kvůli pandemii minimum turistů, první den
jsem potkala jen tři lidi, až jsem si říkala, co bych dělala, kdy-

by se mi tady něco stalo.
O to jedinečnější ale celé
putování bylo, měla jsem
pocit, že mám hory sama
pro sebe.
Užila jsem si dechberoucí
výhledy a nekonečné ti-
cho, bát se nebylo čeho.
Trasa prochází přes ma-

lebné vesničky, borovicové lesy, olivové háje a skalnaté vrcho-
ly, z kterých je vidět pobřeží, horský masiv, ale i skoro polovi-
na ostrova. No prostě neuvěřitelná podívaná.
V určitém úseku cesty se dá dojít až k moři, do přístavu a vy-
koupat se. To bohužel nebyl můj případ, protože celý den pr-
šelo a jediné, co jsem chtěla, bylo najít restauraci, kde bych se
na chvíli mohla zavřít na záchod a fukarem na ruce se pořád-
ně osušit.
Nevím, co si myslela servírka o tom, že jsem tam strávila asi
45 minut, ale mně to za to suché prádlo a kalhoty stálo. Celko-
vě mě ostrov i místní obyvatelé nadchli a jsem si jistá, že jsem
tam nebyla naposledy.

Jan Tesař
Aspoň si odpočinu

od uřvaných
kolegyň.

Jana Krejčí
Velké, stále
ho bytostně
nenávidím.

Jaké máte zkušenosti s home office?

Anketa

Je to velká škoda
Pan Marek Eben oznámil,
že nehodlá kandidovat na
prezidenta. Škoda. Jeho
vztah k ženě je příkladný,
jeho charakter i vyjadřova-
cí schopnosti známe. Dů-
vod jeho odmítání však ne-
známe. Ať je za tím obava,
nebo skromnost, měl by
se pan Eben přece jen pře-
moci. Není to až takové
nepohodlí. Očekával bych
od něj tuto oběť.

J. VLACH

Česká hospoda
Poslední statistiky nám
ukázaly, že od platnosti
vládních protiepidemic-
kých opatření poklesla
v Česku spotřeba piva. Čás-
tečně se na tom podílelo
omezení cestovního ru-
chu, ale na rozhodující
úbytek mají vliv čeští kon-
zumenti. Přitom pijáci
piva si mohli v obchodech
koupit levnější pivo ve vět-
ším množství, než by za
ně zaplatili v hospodách.
Potvrdilo se, že hlavní ná-
plní hospod není konzu-
mace alkoholu, ale že slou-
ží jako sociální a kulturní
prostředí.

MILOŠ PECHAR, PRAHA 6

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks

Do rubriky Hlídač, již najdete na našem webumetro.cz, občas
doputuje i takový skvost jako ten dnešní od Františka
Trnobranského. Nejenže je sympaticky aktuální, ale navíc je
vykreslený stylem, který se dotýká profesionality. Děkujeme,
Františku, a těšíme se na další příspěvek.

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek

TROTAMUNDOS
VĚČNÁ CESTOVATELKA
A OBDIVOVATELKA ZAJÍMAVÝCH KULTUR

Citát

Užila jsem si krásné
výhledy a nekonečné
ticho, bát se nebylo
čeho.
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Vytvořit silný a dlouhotrvají-
cí vztahmezi značkou a jejím
zákazníkem. Říká se tomu
strategický marketing. Aby si
lidé firmu v dobrém spojili
s konkrétním produktem,
musí si i největší světové au-
tomobilky najímat lokální fir-
my, které znají místní trh
a zákazníky. V Česku napří-
klad pro BMW, Mini, ale i Ja-
guar a Land Rover tvořila
a tvoří kampaně firma Brand-
mark sídlící v kubistické Ko-
vařovicově vile na pražské Vý-
toni. Jaké to je pracovat pro
velká průmyslová jména,
jsme si povídali se zakladate-
lem firmy Markem Bouškou.

Comůže komunikační
agentura z Česka udělat
pro giganta jako je němec-
ká automobilka BMW?
S ohledem na to, jak moc

velká konkurence v automo-
bilovém průmyslu panuje,
jsou dnes komunikační agen-
tury pro automobilové znač-
ky nepostradatelné. Jejich
úkolem je najít ty největší
přednosti dané značky či kon-
krétního auta a předat je těm
správným současným, v ideál-
nímpřípadě i novým zákazní-
kům, kteří třeba v případě
BMW přicházejí i z nižších
tříd. Důvodem, proč je dobré
mít navíc lokální agenturu,
je například rozdíl mezi kup-
ní silou v Německu a zde, kdy
je potřeba hledat trochu jiné
argumenty pro danou cílo-
vou skupinu. Mladší lidé
v Česku třeba nemají tolik pe-
něz na auto jako Němci, zase
tu ale funguje víc kult BMW.
Pomoct budovat sílu značky
byl jeden z našich úkolů.

Také jste vytvářeli digitál-
ní komunikaci pro Land
Rover a Jaguar.
Ano, to byla krásná spolu-

práce. Značka Jaguara a Land
Roveru si uvědomovala, jak
moc důležitý je digitální svět.
Jak moc důležitá je správná
komunikace na sociálních sí-
tích a dobrý a přehledný web.
Toto tedy byla naše práce.
Rozjet v Česku komunikaci
na sociálních sítích a tvořit je-
jich weby.

Jak moc složité je takové
velké ryby ulovit?
Těžké i lehké zároveň. Tyto

prémiové značky mají stejné-
ho jmenovatele, a to je prak-
ticky jeden zákazník, jedna
cílová skupina. Nám se poved-
lo dostat se do tohoto prémio-
vého segmentu a velké znač-
ky hledají právě partnera,
který takovou specifickou cí-

lovou skupinu zná. My už
jsme v té době pracovali pro
dánskou značku Bang & Oluf-
sen, která vyrábí prémiovou
audiovizuální techniku, a pra-
covali jsme i pro Red Bull a je-
jich nové neenergetické drin-
ky nyní nazvané Organics.

Jsou automobilky náročné
v požadavcích?
Velice náročné. Je to ex-

trémně konkurenční prostře-
dí. Neustálý boj o prvenství
mezi BMW, Audi, Mercede-
sem, ale hlavně tu jsou i další
značky, které jim tlačí na
záda, jako Volvo, Lexus, Ja-
guar, Land Rover. Česko bo-
hatne a lidé si už mohou do-
volit taková auta. Navíc jsme
v Česku a Češi milují Škodu
Auto, která v posledních le-
tech jde neuvěřitelně naho-
ru, má dnes hodně oblíbené
modely SUV, a tak je to samo-
zřejmě konkurent i pro zá-
kladní vozy z prémiové kate-
gorie.

Co je pro automobilku
v současné době nejdůleži-
tější z hlediska marketin-
gu, co je nejvíc trendy?
Myslím, že neexistuje je-

den jediný trend. Důvodem
je, že jsou dvě velké skupiny
lidí. Jedni berou auto jako ná-
stroj na přemístění z bodu
A do bodu B. Jiní jako součást
rodiny. Trend v západní Evro-
pě je stále více auto nevlast-
nit, ale využívat carsharing,
operativní leasing a podob-
ně. Tedy uvažování ve stylu

teď žiju v páru, mám menší,
klidně rychlejší auto, za dva
roky budumít dítě a potřebu-
ju auto větší. Brzy to takto
bude i v Česku. Ta druhá sku-
pina zase řeší každý detail
a o autě si nastuduje vše.

Jakou sílu mají v Česku
značky?
To je podle mě důležité pro

obě tyto skupiny, právě síla
značky. Jaké automobilky člo-
věka napadnou jako první
a jaké zařadí do svého výbě-
ru. Důvod, proč budete vybí-
rat právě z těchto několika
automobilek, když na trhu
jich jsou skoro desítky. To je
myslím dnes právě ten trend.
Umět dobře prodat své hod-
noty a postoje. Například Vol-
vo si vybralo bezpečnost
a říká, že v jejich autech nebu-
dou umírat lidé. A právě tako-
vé prohlášení dokáže přilá-
kat velké množství zákazní-
ků, bez ohledu na to, jaký má
dané auto třebamotor. Trend
je tedy již léta stejný – dobrá
a srozumitelná komunikace,
která bohužel často chybí.

Dá se tedy říci, že jste v
Česku posílili pozitivní vní-
mání těchto značek?
Určitě ano. Máme za sebou

několik velice úspěšných
kampaní jak z pohledu zása-
hu, tak hlavně z pohledu pro-
daných automobilů. Mezi
hlavní patří kampaň BMW i3
a také kampaň Posedlí pro
značkuMini, která spadá pod
BMW. V ČR neměla značka

Mini úplně dobrý obraz. Nám
se to díky dvouleté kampani
povedlo změnit. Našli jsme
dobré ambasadory, natočili
dobré spoty a celkově udělali
robustní 360° image kam-
paň, na kterou navazovala
taktická nabídka operativní-
ho leasingu. Od té doby je na
českých silnicích vozů Mini
opravdu výrazně více, a to
hlavně mezi mladou cílov-
kou, o kterou nám šlo. A po-
tom to byla kampaň pro Land
Rover, model Evoque Cabrio,
a spojení této značky s Be-
nem Cristovaem.

Jaké byly vaše začátky
v tomto směru?
Měli jsme štěstí, že první

velká kampaň byla na BMW
i3 zhruba před pěti lety, kdy
elektromobilitu nikdo neře-
šil a BMW už mělo skvělý
vůz, který je dodnes jedním
z nejlepších. Naším cílem
bylo právě rozbít zažitá para-
digmata jako nikam to nedo-
jede, nemá to výkon nebo je
to jen taková hračka. Přitom
průměrný nájezd městského
člověka je 40 km denně, elek-
troauta mají větší zrychlení

než většina běžných aut
a kvalita BMW i3 byla s ostat-
ními nesrovnatelná. A to se
nám povedlo. BMW i3 si
v krátké době vyzkoušelo na
testovacích jízdách opravdu
hodně lidí a spousta zarytých
odpůrců si ho pak vzala jako
druhé auto do rodiny. Zkrát-
ka když nezkusíš, nevíš. To
bylo potom naše firemní hes-
lo. Platí to pro hodně značek
v našem portfoliu. Musíte po-
znat rozdíl.

Na jakou práci se chcete
zaměřit v budoucnu?
Je to právě cesta zákazní-

ka, uživatelská zkušenost,
tedy to, čemu se anglicky
říká customer experience.
Cesta od prvního kontaktu
člověka se značkou či rekla-
mou přes koupi až po první
jízdu, ale i následně servis
nebo třeba reklamaci zboží.
Celý proces někdo musí kom-
plexně vymyslet a pak ho sa-
motnou značku naučit dodr-
žovat. Protože značky, které
to umějí, vyhrají a budou tu
navždy. Hodně lidí zná znač-
ku Ambiente a jejich restaura-
ce. Tam je to právě dobře vi-
dět. Lidi se rádi vracejí, sdílejí
své zážitky i z obyčejného
chleba s pomazánkou
a i v době covidu se u nich stá-
la fronta na pivo do lahve
domů a na jejich vyhlášený
smažák. Tohle je síla značky.

PETR
HOLEČEK
petr.holecek@metro.cz

Marek Bouška se narodil v roce 1989, už na ČVUT spoluzaložil agenturu Apploud. BRANDMARK

Marek Bouška

Zakladatel společnosti
Brandmark vystudoval ČVUT,
zprvu obor manažerská infor-
matika, následně projektové
řízení inovací na Masarykově
ústavu vyšších studií.

● 2011–2012: Accenture (mar-
ketingová a grafická podpo-
ra pro consulting team)

● 2012–2016: Apploud, spo-
luzakladatel, kreativní vede-
ní agentury (práce pro Nike,
Lego, Vodafone, Milkq, Čes-
ká spořitelna, Coca-Cola,
Heineken, ČSA a další)

● Od 2016: Brandmark, zakla-
datel, managing partner,
kreativní vedení (práce pro
BMW, Red Bull, Airbnb,
Jaguar, Land Rover, Bang
& Olufsen, Zikmundov,
Čerstvě utrženo, Festka,
Šumavské stráně a další)

Citát

Značka je to, na čem
můžete stavět, i když
vám shoří fabrika.
Ostatně koronakrize
tohle dobře ukázala.
MAREK BOUŠKA, BRANDMARK

Milujete svoje auto? Možná za to
může marketing, ani to nevíte
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Po včerejšku je jasné, kdo se od 11.
června představí po celém kontinen-
tu na fotbalovémmistrovství Evropy.
Jaroslav Šilhavý odtajnil nominaci

českého výběru před týdnem a nyní
se už se svými svěřenci připravuje na
ME na kempu v Itálii. Někteří trenéři
z 24 týmů ale nechali vše na poslední
možný den. Například kouč Slováků
Štefan Tarkovič bere i čtyři hráče z
české ligy. Na Euru se představí sto-
per Sparty Dávid Hancko, obránce Li-
berce Martin Koscelník, záložník Sla-
vie Jakub Hromada a útočník Jablon-
ce Ivan Schranz. Naopak překvapivě
jen čtyři legionáře bere na Euro kouč
Rusů Stanislav Čerčesov.

Mnohé české fanoušky podráždilo,
když se objevila finská nominace, ve
které figuruje také záložník Glen Ka-
mara. Ten obvinil při zápase Evrop-
ské ligy Rangers se Slavií obránce hos-
tí Ondřeje Kúdelu z rasismu a UEFA
pak za to českému hráči udělila dese-
tizápasový trest, který se vztahuje i
na Euro. Naopak Kamara za napadení
Kúdely po zápase dostal jen třízápaso-
vý distanc, který si však odpyká jen v
evropských pohárech. Nebudou chy-
bět hvězdy jako Portugalec Cristiano
Ronaldo, Francouz Kylian Mbappé,
Polák Robert Lewandowski. Mezi sou-
peři Čechů pak Angličan Harry Kane
či Chorvat Luka Modrič. PUR

Česká fotbalová reprezentace se v prv-
ním přípravném duelu na ME utká zítra
od 20.45 v Boloni proti domácí Itálii.

● Zápas bude vysílat ČT Sport. Sledovat
ho můžete také v rámci Fotbalových
slavností. Ty se konají v den utkání už
od 15 hodin v areálu pivovaru Staropra-
men na Smíchově. O dva dny později

budou v Brně na stadionu Srbská
a 8. 6. u příležitosti druhé přípravy pro-
ti Albánii (20.15) na Městském stadio-
nu v Ostravě-Vítkovicích. Na akcích
bude bohatý doprovodný program.

● Staropramen, který je partnerem české
reprezentace, spustil také kampaň Re-
prezentovat je pro nás nejvíc.

Fotbalová asocia-
ce ČR si dnes zvolí
nové vedení.

Den D nadešel. V Nymburce
začne v 10 hodin valná hro-
mada Fotbalové asociace
(FAČR). Na nejvyšší post po
končícím Martinu Malíkovi
kandidují dva uchazeči, býva-
lý reprezentant Karel Pobor-
ský a dlouholetý funkcionář
Petr Fousek. Volby nemají jas-
ného favorita a očekává se vy-
rovnaný souboj. Poborský
sází na podporu především
v Čechách. Moravská komora
stojí spíše za Fouskem.
Delegáti rozhodnou také

o zbylých 11 místech ve vý-
konném výboru. Původně se
o pozici předsedy ucházel ješ-
tě další reprezentant, Vladi-
mír Šmicer, jenž ale kandida-
turu stáhl a podpořil Fouska.
Hlavní tvář iniciativy F-evolu-

ce, která usiluje o změny
v českém fotbale, se hlásí do
boje o post místopředsedy za
Čechy. O ten se bude ucházet
i končící šéf asociace Malík.
FAČR volí nové vedení ne-

celých osm měsíců poté, co
byl zatčen bývalý místopřed-
seda asociace Roman Berbr.
Někdejší vlivný funkcionář je
jednou z 20 trestně stíhaných
osob v kauze údajné korupce
a ovlivňování výsledků druhé
a třetí ligy. Oba kandidáti na
předsedu tvrdí, že chtějí čes-
kému fotbalu po aféře okolo
Berbra navrátit důvěryhod-
nost a transparentnost. ČTK

Petr Fousek MAFRAKarel Poborský MAFRA

Přípravy lze sledovat společně venku

Siniaková vydřela postup
Tenistka Markéta Vondroušová si na Roland Garros pora-
dila s domácí Harmony Tanovou 6:1, 6:3 a na pařížském
grandslamu podruhé v kariéře postoupila do třetího
kola. Po velkém obratu uspěla také Kateřina Siniaková
(na snímku), která porazila Veroniku Kuděrmetovovou
z Ruska 7:6, 5:7 a 7:5, když utekla ze stavu 1:5 ve třetím
setu ze dvou mečbolů. Ve třetím kole Siniakovou čeká
Slovinka Tamara Zidanšeková. PROFIMEDIA.CZ

inzerce

Sparta získala Höjera
Fotbalisté pražské Sparty přivedli
druhou letní posilu. Z dánského
Aarhusu přišel Dán Casper Höjer.
Šestadvacetiletý levý obránce po-
depsal smlouvu do roku 2024.

Češi chtějí postoupit
Před českými hokejisty je další
pokus o ukončení dlouhého čeká-
ní na medaili z mistrovství světa.
Ve čtvrtfinále v Rize se od 19.15
utkají s obhájci zlata Finy. ČTK

Euro. Jasné nominace

Volby: Fousek,
nebo Poborský?

AUTOCENTRUM
∙ NOSIČE KOL ∙ NOSIČE LYŽÍ
∙ STŘEŠNÍ NOSIČE ∙ BOXY
∙ SNĚHOVÉ ŘETĚZYHAKR

www.hakrbrno.cz

AUTOCENTRUM HAKR
Koliště 59, 602 00 Brno, tel.: +420 545 242 446

mobil: +420 777 800 304, e-mail: hakrbrno@hakrbrno.cz

Krátce

Jak se volí předseda?

Po úpravách stanov FAČR
už nemůže vzniknout pat.

● Předseda potřebuje ke zvole-
ní pouze v prvním kole nad-
poloviční počet hlasů z Čech
i z Moravy. O novém šéfovi
FAČR bude rozhodovat
199 delegátů – 128 z české
a 71 z moravské komory. Za-
stoupení má každý z 32 klu-
bů první a druhé ligy. Dále
nižší soutěže, kraje včetně
Prahy a také okresy.



Kup nawww.alza.cz nebo volej 225 340 111
Uvedené ceny jsou v CZK s DPH a platí od 3. 6. 2021 do odvolání nebo vyprodání interních skladových zásob. Změna ceny vyhrazena, více na www.alza.cz/reklama. Aktuální ceny najdete vždy na www.alza.cz. Dárky jsou dodávány pouze do vyčerpání zásob.

-34 %

4 699,-
4 999,-4 999,-4 999,-4 999,-4 999,-

obj. kód:SMTR5060b2

939,-
1 419,-1 419,-

obj. kód:EMS20017

3 999,-
4 199,-4 199,-4 199,-4 199,-4 199,-

obj. kód:SMTR5065b2

929,-
obj. kód:EMS20024

1 049,-
obj. kód:EMO001b

9 499,-
obj. kód:XIAROd08

Více na alza.cz/nakupovani-budoucnosti

Nakupujte
rychlostí budoucnosti

Xiaomi Mi Robot VacuumMop Pro

EMOS Domovní bezdrátový zvonek P5731

Motorola Moto G30

EMOS EN-9016C LTE DVB-T2

EMOS Domácí bezdrátová
meteostanice E6018

Motorola Moto G20

Vysajte, aniž byste
hnuli prstem

Haló, je někdo
doma?

Zachyťte úžasné
fotografie

Nenápadná,
ale výkonná

Jak bude zítra?

Skvěle fotí,
dlouho vydrží

Výkonný robotický vysavač s mopem
Pokročilá laserová navigace LDS, inteligentní senzory
Kompaktní rozměry, objem prachové nádoby 550 ml
Mobilní aplikace Mi Home, hlasový asistent

Praktický a bezúdržbový domovní zvonek
Dosah až 180 m, výběr z 36 vyzváněcích melodií
Jednoduché zprovoznění díky párování „self-learning“
Optická signalizace na tlačítku i na zvonku

Velký 6,52“ IPS displej, rozlišení 1 600 × 720
Fotosoustava 64 + 8 + 2 + 2 Mpx, selfie 13 Mpx
Velká 5 000mAh baterie s výdrží až 2 dny
RAM 6 GB a úložiště 128 GB, NFC čip

Venkovní televizní anténa
Příjem digitálního televizního vysílání DVB-T a DVB-T2
Integrovaný LTE filtr, decentně vyřešený design
Odolnost vůči UV záření i vlhkosti, přijímací úhel 360°

Meteostanice s předpovědí počasí
Vnitřní i venkovní vlhkost, fáze měsíce, budík
Čidlo s dosahem 100 m, barevný dotykový displej
Napájení 5V síťovým adaptérem či 1,5V AAA bateriemi

Velký 6,5“ IPS displej, rozlišení 1 600 × 720
Fotosoustava 48 + 8 + 2 + 2 Mpx, selfie 13 Mpx
Velká 5 000mAh baterie s výdrží až 2 dny
RAM 4 GB a úložiště 64 GB, NFC čip


